

sie seien bereits bei der Gründung Freibergs eingeführt worden. Daher liegt auch kein Grund vor, zu zweifeln, daß die Lehne für

8. August 1241 giebt Tittmann Geschichte Heinrichs des Erlauchten (Dresden 1845) Bd. I S. 199 folgenden Auszug: Cum clare memorie pater noster Monasterium sancte Marie in Cella tali privilegio decorasset, videlicet quod si contingeret quod mons habens Metallum iuveniretur in bonis vel fundo Monasterii supradicti post Camerarii mensuram quod Lein nuncupatur, mensuraretur immediate Mensura que similiter Lein dicitur Monasterio sepedicto, et Conventus ejusdem Monasterii a patre nostro sibi concesso privilegio vellet uti, eidem a viginti quatuor consilibus Vribergensis opidi extitit contradictum asserentibus eisdem quod pater noster sepefato Monasterio non poterat tale privilegium indulgere. cum id in eorum grave dampnum vergeret ingens praeterea eis prejudicium afferet. insuper jus quod Consules Vribergensis Opidi in prima constructione sibi concessum fuit quam plurimum absorberet. Partibus itaque dein super praedictis juribus litigantibus ab eisdem in hunc modum fuit amicabiliter concordatum, scilicet quod si contigerit Montem cum metallo in bonis Monasterii repperiri post Camerarii mensuram que Lein vulgariter nuncupatur immediate semper et sine omni contradictione Monachorum Mensura idest Lein a magistris Montium Mensuretur. percipientque hujus mensure medietatem que due Schicht vulgariter dicitur viginti quatuor Consules antedicti. Monasterium autem sepefatum de mensura Consulum praedictorum que mensure Magistrorum Montium est vicinissima. habent similiter medietatem. id est duas Schicht. Als Zeugen figuriren unter dem u. a. mit einem Siegel mit der Umschrift S. burgensium in Vribere versehenen Instrumente (s. a. a. O. S. 327 und 348; Beyer a. a. O. S. 337) seitens des Klosters u. a. 2 Laienbrüder: Gerhardus magister montium sowie Meilacus de Peliparia, nächstdem die beiden Freiberger Voigte sowie die folgenden 24 Freiberger Rathsherrn: Wichardus de Ochselbach, Bernhelmus de Kozzenrode, Johannes de Antiquo Monte (vom ältesten böhmischen Bergbauorte Altenberg? — s. Tomajsek a. a. O. S. 27), Johannes de Aldenburg, Heinricus miles, Heinricus Leonis, Wernherus, Gerlacus de Honsberg, Fridericus Saltator, Heinricus Vinko, Adolphus, Teodericus Catulus, Winandus de Birenbach, Cuneko de civitate Saxonum, Heinricus Kyvelkorn, Winandus Snudelmester, Conradus Domicella, Hermannus Scharlax (vom Silberbergwerke Scharle im Unterengadin?), Arnoldus de Onizke, Heinricus Rex, Conradus frater suus, Herbordus Borte, Wilhelmus Snellephage, Arnoldus de Arena. — Auch in einer Urkunde Friedrichs des Freidigen dd. Zwickau 3. Mai 1316 (gedruckt bei Wilke Ticemannus, Leipzig 1754, Cod. probat. S. 216) heißt es: Wir Friederich von Gottes genade . . . Bekennen . . . Das wir den Ersamen Luten Vnzen getruwen Burgeren deme Rate, vnd den Burgeren gemeinlichen in der stat zcu Zwickowe haben geligen. Vnd lihen an diseme